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Dagsorden til bruger- og 
pårørenderådsmøde    
Den 23.august 2023 kl. 16.45-18.15 

 

Punkter.   
1. Afbud: 
 Lene er i aftenvagt. 
2. Godkendelse af referat fra sidst d. 3.5.23 
 Godkendt. 
3. Godkendelse af dagsorden 
 Godkendt - 

Velkommen til Martin Haller Ditlevsen og Dorit Bro Olesen 
4. Formand orienterer. 

  
 Der er en budgetmøde omkring hvordan det ser ud i Viborg kommune pt. 

på rådhuset af en varighed på ca ½ time. Han kan desværre ikke deltage 
og det kan næstformand heller ikke. 

5. Centerleder orienterer: 
- Personale 
- Beboer 
- Økonomi 
- Tilsyn 
- Sygefravær 
- Diverse 

Personale: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beboer: 
 
 
 

Vi har haft en god sommer, personalemæssigt og beboermæssigt.  
Der opstarter 2 nye SSA i personalegruppen, som vi har manglet. Og det 
er vi glade for så vi har i alt 7 SSA ansat hvor en er på barsel. 
Vi har også ekstra elever her over efteråret, samt der kommer elever , 
som er på skole nu,  ud i få dage i observationspraktik. I alt 3 hold a´2 
elever. Derud over er vi med til at have 2 personer, som kommer her i 4 
perioder af 5 dages varighed- de skal gøres klar til at kunne tage en 
SOSU uddannelse og de skal øve sig i det danske sprog og kultur samt 
hvad et plejecenter er. 
Så vi får et travle efterår  
 
Der har været 2 tomme stuer i Juli  som nu er besat og  her i august kom 
der 2 ledige boliger   mere, hvor den ene nu er besat og flytter ind d. 
9.9.23. Så der er 1 tom bolig i Æblehaven fra d. 9.9.23. Men vi håber den 
bliver hurtig besat. 

Medlemmer: 
- Formand Thorkild Mikkelsen 
- Næstformand Anja Pedersen  
- Poul Erik Jeppesen 
- Kirsten Hvid Jørgensen 
- Medarbejder: Lene Damgaard 
- Centerleder Birgitte H.  Eskildsen 
- Referent: Birgitte H. Eskildsen 

 

Ældrerådet:  
Dorit Bro Olesen  
97 54 12 54   
bentohdoriy@gmail.com  
Næstformand Martin Haller 
Ditlevsen 51 51 28 03 
familien.ditlevsen@gmail.com  
 

mailto:bentohdoriy@gmail.com
mailto:familien.ditlevsen@gmail.com


2 
 

 
Økonomi: 
 
 
Tilsyn: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sygefravær: 
 
 
 
Diverse:  

  
Jeg kan kun sige at det går planmæssigt og forventer at hvis der ikke 
kommer noget ekstra, holder vi vores budget.  
 
BDO tilsyn i Juni 2023. Der fik vi en meget fin rapport. 
Ud af 5 temaer  hvor Score 5 er det højest,  fik vi 4 - score 5 og en enkelt 
score 4 i dokumentation, og det var en lille ting som nemt kan rettes og 
det er gjort.  
Score 5 ; indikatorerne er i meget høj grad opfyldt. 
Score 4 : Indikatorerne er i høj grad opfyldt. 
Rapporten kan findes på vores hjemmeside. 
Pleje- og Omsorgscenter Birkegården - Viborg Kommune 
 
Der er varsel ældretilsyn d. 19.9.23 kl 9 til 15.00, ( Styrelsen for 
patientsikkerhed) der kommer 2 konsulenter.  
Vi har mange opgaver i denne forbindelse og ældretilsynet har følgende 
elementer: 

- Interview med ledelsen og medarbejder 
- Gennemgang af social- og plejefaglig dokumentation 
- Observationer i plejeenheden 
- Interview med borgerne og pårørende 

Og vi skal finde 2 beboer samt deres pårørende som kan komme den dag 
til interview. – Birgitte skal lige finde ud af om  pårørende skal være her 
hele dagen eller bare nogle timer – muligvis deltager her fra gruppen.  
Derud over vil de tale med en tilfældig beboer.  
Der bliver hængt materiale rundt om på afdelingerne at de kommer den 
dag og hvad det indeholder.   
 
D. 2.8.23  
4,32 % for det sidste år 
Siden januar 23 og til nu 3,58 % 
Ved godt at den vil stige lidt hen over efteråret.  
  
Udflugt til Vesterhavet d. 29.6.23  gik rigtig godt. 
18 beboer samt 21 personale ( incl. elever)  var med på turen  
Resten af beboerne hyggede sig herhjemme med  bl.a. god mad og dem 
som havde lyst samlede sig i Æblehaven til spisetiderne.  
Ang. Økonomi tages fra Arven. Prisen blev for turen 27.050,78 kr.  
 
Klovnen Luni Smil kommer her d. 5.9.23 om formiddagen sammen med 
Digterhavens børnehave.  Hvor der skal synges fællessange og plante 
blomsterløg.   
 
Vi skal have en efterårsfest d. 27.9.23 for beboer samt  pårørende og 
personalet,  med musik. 
Det er også en gave fra arven.  
Opslaget er på vej inden for de nærmeste dage. 
 
Royal run var rigtig godt og næstformand Anja vil gerne hjælpe med et 
lignede arrangement, hvis ikke det kommer til næste forår.  For det var 
rigtig godt.  
 
Olde Trolderæs som vi havde sidste år var også rigtig godt. Der vides ikke 
endnu om det kommer i år, men ellers kan vi måske selv lave noget 
sammen med børnehaven og dagplejen.  

https://viborg.dk/service-og-selvbetjening/stoette-og-omsorg/bolig-og-botilbud/aeldre-pleje-og-demensboliger/plejeboliger/birkegaarden/
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6. Repræsentant fra Ældrerådet er inviteret.  
 Det er Dorit Bro Olesen som er vores kontaktperson i Ældrerådet 

97 54 12 54   bentohdoriy@gmail.com  samt  
Næstformand Martin Haller Ditlevsen 51 51 28 03 
familien.ditlevsen@gmail.com  
 De vil rigtig gerne med til vores møder,  og have invitationen.  De 
inviteres med hver gang og så ser de om det kan passe ind i deres 
kalender. Skulle der være noget vi skal have drøftet , som de ikke skal 
være med til , siger vi til eller tager emnet først i dagsorden. Og så 
kommer de senere.  
 
Forum hvor Ældrerådet kan bære generelle ting med videre  
 
Martin informerer om, hvad han mener der kommer frem på den 
økonomimøde som ingen kan deltage i.  
Ud fra en stor sparekatalog Som er lavet i Viborg kommune er der 3  
spareforslag 
 
Halveret klippekort 
Reducering af snerydning af fælles veje( ikke betydning for os) 
Reducerer rengøring fra hv. 2 uge til hv 3 uge af hjemmebeboer som ikke 
får andet hjælp end rengøring.(heller ikke betydning for os)  
 
Men kommunen skal spare, så vi må se hvilken betydning det får for 
Birkegården.  
  

7. Introduktionsmateriale til nye beboer. 
  - vi har et fint introduktionsmateriale til Birkegården, men måske 

mangler der noget . Jeg har kikke på Plejecenter Kildehavens 
introduktionsmateriale og måske har de noget som vi også skal have med 
i vores.  
Materialet sender rundt til mellemmerne, som vil melde tilbage med evt. 
emner der skal i vores materiale. 
 
Noget som jeg er blevet mere opmærksom på er beboermidlerne. Nogle 
tror de kun er til IS, men pengene er også til meget andet,  jeg har et 
forslag til yderlig beskrivelse 
Du kan vælge at betale 50 kr pr. måned til lommepenge/beboermidler. 

Penge, som kan bruges til specielle festlige lejligheder samt til indkøb af ekstra 
lækker mad. Øl, sodavand og snaps i weekenden, hvis man har lyst til det, eller 
indkøb af is eller andet, hvis du er med på tur. Det kan også være til noget i 
fælles lokalerne man ønsker sig.   

Noget som ligger fast er, at man giver velkomstblomst til nye beboer i sin 
afdeling, samt bårebuket og til runde fødselsdage i egen afdeling.  Derud over kan 
der være forskelligt aftaler i hver enkelt afdeling, hvad man bruger 
lommepengene til.  

 

8. EVT. 
 - ønske om små scooter , o.l.  vi kan have til dagplejebørn og 

børnehavebørn, når de kommer på besøg. Skal bruges i gårdhaven.  
Der slås en forespørgsel op på Facebooksiden Stoholm, at man kan 
aflevere det på Birkegården.   
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Næste møde Onsdag d. 25. 10.23  kl. 16.45-18.15 

Generalforsamling sidst i  november  dato kommer senere  

 


